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„ Zimo, zimo , jdi už pryč nebo na tě  vezmem  bič..“ 

        Takovou říkankou jsme se s dětmi první jarní den loučili s Moranou, kterou jsme si společně vyrobili na školní zahradě a šli 

jsme ji vhodit do Labe, tak jako každý rok touto dobou.( viz foto na titulní straně). Přáli jsme si, aby s ní odplavalo i špatné počasí 

a již se k nám nevracelo. To se nám i vyplnilo a nastaly pěkné teplé dny. Využili jsme je k úpravě záhonků a k nasetí semínek. 

        Počasí si to brzy rozmyslelo a na velikonoční svátky se nám zima vrátila zpět. Ani to neodradilo velikonočního zajíčka, který 

k nám každý rok chodí a nosí dětem sladkou odměnu. Letos také splnil svůj slib z minulého roku a přinesl dětem nové motorky 

k jízdě po zahradě. Abychom zajistili bezpečnost  jezdících dětí, máme i nové helmy a teď již děti vesele jezdí okolo školky. 

       V průběhu jarních dní jsme přivítali ve školce divadelní společnost „Koloběžka“, která nám zahrála pohádku o broučcích. 

Ještě nám zbývá dojezdit poslední hodiny do solné jeskyně( viz foto). 

       A potom nás čeká spousta akcí do konce školního roku, které bychom chtěli stihnout. Mezi ně patří také zápis nových dětí do 

MŠ 28.a 29.4.,jarní koncert pro maminky, budeme se fotografovat, pojedeme do školy v přírodě, čeká nás závěrečná akademie 

s rozloučením s předškoláky, atletický víceboj, vystoupení na vítání občánků a před začátkem prázdnin školní výlet. 

      Nyní probíhají společné akce s rodiči. Jednou z nich je dokončení zastřešení  nad stojanem pro dětská jízdní kola, aby nám na 

ně nepršelo. A druhou akcí je zlepšení přírodního prostředí okolo školky. S blížícím se dnem Země jsme dali návrh rodičům a 

dětem, že si mohou zasadit svůj stromek či keř, který nám zkrášlí nejbližší okolí či zahradu školky a zároveň zůstane památkou na 

prožité roky mezi námi. Na zasazenou rostlinu totiž upevníme fotografii dítěte, aby i po letech bylo možné určit,  kdo nám ji 

zasadil. 

      Jarní období stále více láká k pobytům venku a také ke sportování. I mezi námi jsou malí sportovci, například čtyři naši 

předškoláci jsou členy místních Soptíků a účastní se s nimi okresních závodů  mladých hasičů a vedou si všichni velmi dobře (viz 

foto). 

      Nápadů a aktivit máme ještě mnoho , o jejich realizaci vás však budeme informovat zase příště. 

      Přejeme všem příjemné jarní zážitky.        Kolektiv dětí a zaměstnanců MŠ Záryby, příspěvkové organizace. 

 

 

 

 

 

 

 



Hospodaření obce Záryby v období 1.- 3. 2015     

Příjmy:                                                        rozpočet       čerpání 

Daň - ze záv.činnosti 1 500 000,00 438 076,08 

       - z příjmů fyz. osob ze sam.výd.čin. 30 000,00 26 924,28 

       - z příjmů fyz. osob z kap.výnosů 220 000,00 61 394,74 

       - z příjmů práv. osob 1 900 000,00 274 999,94 

       - DPH 3 450 000,00 998 492,31 

Poplatek za likvidaci komunálních odpadů 520 000,00 415 900,00 

Poplatek za psů 15 000,00 11 955,00 

Odvod z loterií a podobných her  30 000,00 9 430,83 

Odvod z výherních hracích automatů 60 000,00 0,00 

Správní poplatky 5 000,00 3 570,00 

Daň z nemovitosti 500 000,00 31 936,99 

Dotace krajského úřadu 164 500,00 41 124,00 

Nájemné z nemovitostí 180 000,00 39 000,00 

Nájemné z pozemků 20 000,00 0,00 

Náhrada za třídění od EKO-KOMu 100 000,00 35 571,00 

Příjmy z poskytovaných služeb 4 000,00 1 159,00 

Úroky z běžných účtů 3 000,00 64,18 

celkem 8 701 500,00 2 389 598,35 

Výdaje: rozpočet čerpání 

Silnice 350 000,00 10 648,00 

Cyklostezka, oprava chodníků 300 000,00 87 120,00 

Vodovod 210 000,00 0,00 

Kanalizace 250 000,00 64 421,00 

Drobné toky 50 000,00 25 350,00 

Vodní díla 20 000,00 0,00 

Mateřská škola - neinv. náklady 460 000,00 250 000,00 

Mateřská škola - ostatní náklady  50 000,00 6 406,00 

Základní škola 790 000,00 400 000,00 

Školní jídelna 280 000,00 35 773,00 

Knihovna  50 000,00 11 564,00 

Ostatní záležitosti kultury 9 000,00 2 106,00 

Místní památky 20 000,00 112,00 

Rozhlas 20 000,00 0,00 

SPOZ 30 000,00 1 875,00 

Sportovní zařízení  250 000,00 0,00 

Ostatní zájmová činnost 70 000,00 7 500,00 

Tělovýchova 110 000,00 0,00 

Zdravotnictví 35 000,00 4 570,52 

Veřejné osvětlení 300 000,00 52 640,61 

Územní plán 320 000,00 0,00 

Komunální služby 220 000,00 91 714,00 

Svoz nebezpečných odpadů 65 000,00 0,00 

Svoz komunálních odpadů 850 000,00 161 860,00 

Svoz tříděných odpadů 250 000,00 54 657,00 

Asanace starých skládek 50 000,00 0,00 

Veřejná zeleň 1 300 000,00 73 596,00 

Podpora krizového řízení a nouz.plánování  1 000,00 0,00 

Hasiči 250 000,00 88 259,00 

Obecní zastupitelstvo 720 000,00 178 542,00 

Činnost místní správy 1 550 000,00 386 530,23 

Bankovní služby 55 000,00 23 300,80 

PojIštění 51 000,00 50 790,00 

Ost. fin. operace 865 500,00 0,00 

Celkem 10 201 500,00 2 069 335,16 

 

Ing. Jiří Kutílek 
správce rozpčtu 

 



Zprávy z obecního úřadu 

CO S BIOODPADEM??? 

     Od roku 2015  musí obec zajistit odběr bioodpadu od občanů, ale zároveň mají občané povinnost třídit odpady! 

V roce 2015 se bude bioodpad odebírat od občanů každou sobotu dopoledne na kompostárně pana Víta Hrodka 

v bývalém areálu našeho zemědělského družstva, viz. mapka níže.  

Do bioodpadu patří tráva, listí a jiné rostlinné zbytky ze zahrádky a kuchyně. Přesnější informace obdržíte na 

kompostárně.  

 

 

 

   

 

 

 

 

 

 

==================================================================================== 

 Ve Zpravodaji č. 4 v r. 2011 v čl. nazvaném STAVBY napsal pan starosta Mašek : „Určitě jste si všimli generální 

rekonstrukce našeho přívozního domečku u Labe, kterou provádí naše Myslivecké sdružení Záryby. Domek je téměř naší místní 

kulturní památkou, takže jsme se nakonec rozhodli stavbu zachovat ….“ Poděkoval myslivcům za ochotu a úsilí, s jakým se do 

této rekonstrukce pustili. 

 V rozhovoru se mnou ve Zpravodaji l/2015 si proto prosím vyměňte slovo „rekonstrukci“ za „oživili vnitřním 

vybavením .“ Za přehlédnutí se omlouvám.     

         Alena Štemberová 

===================================================================================== 

 

 Vážení spoluobčané, 

dovolujeme  si  vás pozvat na slavnostní vysvěcení  přírodní kapličky, stojící u Lesa přátelství v Martinově.  

Kaplička bude za hudebního doprovodu vysvěcena dne 2.5.2015 v 16.00 hodin panem farářem Janem 

Houkalem z Brandýsa nad Labem.  

Všichni jste srdečně zváni.        Rodina Markova 

 

 

 

 



Vydařené slavnostní otevření hřiště 

 

         V úterý 14. 4. 2015 jsme se společně s dětmi, rodiči, panem starostou a spoluobčany 

sešli v areálu školy a v  16.10 jsme symbolicky přestřihli stuhu k otevření hřiště. Na tuto akci 

přijali pozvání zástupci firmy Linhart spol. s r.o., pan Miroslav Linhart a pan Mgr. Jaroslav 

Veselý. Tato firma odvedla velice kvalitní práci a přesto nám hřiště předala do užívání ve 

zkráceném termínu skoro o celý měsíc. Moc děkujeme.  

         Pozvali jsme i pana PaedDr. Milana Němce, MBA - statutárního zástupce hejtmana a 

náměstka hejtmana pro oblast školství,  mládeže a sportu Středočeského kraje. Vážíme si 

toho, že nás navštívil. Pochválil sportovní program a ocenil ho potleskem. Vyjádřil potěšení 

nad tím, že se budují hřiště pro všechny věkové kategorie i v menších obcích. Řekl, že to 

považuje za smysluplné čerpání peněz z fondu Středočeského kraje. Popřál nám, aby nám 

hřiště dobře sloužilo a dětem umožnilo prožít spoustu sportovních zážitků. Své přání doplnil 

heslem: „Sportu zdar!“ 

        Po úvodním vystoupení, kde si děti zacvičily s míčem, pochodovaly do rytmu hudby, 

vyzkoušely si driblování a na závěr si společně zatančily, následovaly soutěže pro rodiče a 

děti. Zájem byl o střely na branku, hody do basketbalového koše, skákání v pytli, přes 

švihadlo i z místa.  

      Věřím, že hřiště bude sloužit svému účelu tj. sportu pro všechny generace naší obce. Moc 

děkuji všem, kteří se zúčastnili a akci pomohli uskutečnit. Celé odpoledne se moc vydařilo. 

Atmosféra v rytmu disko byla skutečně výborná.  

                                                                         PaedDr. Miluše Nováková, ředitelka školy 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  



Rozhovor se starostou obce 

 

Co nového se bude stavět v Zárybech? Jak daleko je projekt na čističku odpadních vod a kolik nových domů vznikne na okraji obce? Po roce 

se opět ptáme starosty Petra Maška, jak vidí další vývoj Záryb. 

V půlce dubna se slavnostně otevřelo nové hřiště u školy. Bude přístupné i pro veřejnost? 

 

 Samozřejmě. Nestavělo se jen pro školní děti, ale pro všechny, kteří si na něm budou chtít něco zahrát. Hřiště je krásné a bylo dost drahé, stálo 

skoro milion a půl, takže by nám mělo dlouho vydržet. Proto se bude zamykat. Vyřešili jsme to tak, že veřejnost bude chodit samostatnou 

brankou zvenčí, přístupnou zezadu od bytovek. Od dubna do října bude otevřená každý den do osmi do večera a po zbytek roku jen o víkendech. 

Klíč bude mít správce Vít Hrodek, který provádí údržbu obecního majetku a zamykání si vzal na starost.  

 

Původně měla na místě tohoto hřiště stát nová přístavba školy. Tento plán tedy padá? 

 

  S rozšířením školy se stále počítá, ale dostaví se jen do prostoru za pomníkem, kde by měly vzniknout tři nové učebny. Kromě toho se ze dvora 

přistaví ke škole dva kabinety, popřípadě jeden kabinet a sborovna. Vybrali jsme si tuto úspornější variantu. Původní studie byla dost 

ambiciózní. Počítala s velikou přístavbou, jejíž součástí měla být tělocvična. Jen projektová dokumentace by vyšla na 1,6 milionu korun a stavba 

zhruba na 40 milionů. To bylo příliš drahé. Pro naše účely postačí stavba za 10 milionů. Naší hlavní prioritou je rozdělit třídy tak, aby se mohly 

jednotlivé ročníky učit zvlášť. Vlastní tělocvičnu jsme ale nezavrhli. Později, až bude první fáze přístavby hotová, se může postavit jako 

samostatná budova vedle školy. Do té doby budou žáci docházet na tělocvik do sokolovny jako dosud. 

 

Chystáte také něco pro školku? 

 

 Zrovna mám na stole hotový projekt na nové hřiště u školky. Několik herních prvků se rozmístí na zahradě kolem staré i nové budovy. Chystá 

se třeba skřítkův les, což jsou lanové prvky a různé houpačky a prolejzačky, dále skluzavka zabudovaná v kopci a taky velmi hezké multifunkční 

hřiště na míčové hry a skákání panáka. To všechno za 1,3 milionu korun. Teď bude klíčové najít vhodnou dotaci. Zkusíme to u Středočeského 

kraje, který zafinancoval i školní hřiště, ale taky na ministerstvu školství a u dalších organizací. 

 

Nejaktuálnější obecní téma je čistička odpadních vod. Je už její stavba na dohled? 

 

  Projekt je více méně hotový, nejpodstatnější teď bude sehnat peníze. Je to pro nás priorita číslo jedna. Kostelec nás chce už delší dobu odpojit 

od svojí čističky, protože ta jejich je přetížená a není možné ji dál rozšiřovat. Proto si postavíme vlastní. Bude stát zhruba 15 milionů. Dotaci 

dostaneme asi jen na 60 až 70 procent této částky, zbytek, tedy kolem 5 milionů si budeme muset zafinancovat sami. Obec si vezme úvěr, což na 

několik dalších let omezí její možnosti na jiné investice. Žádost o dotaci na čističku teď leží na ministerstvu zemědělství. Zhruba do dvou měsíců 

bychom měli mít jasno v tom, jestli potřebné peníze dostaneme. Jakmile nám je přislíbí, můžeme vyhlásit výběrové řízení na dodavatele. Do 

roka by se pak mělo začít stavět, hotovo by mohlo být za další rok. Počítám, že nejpozději v polovině roku 2017 bychom měli mít vlastní 

čističku. 

 

Kde bude stát a jak má vypadat? 

 

  Postavíme ji v lese za rybníkem, tam, kde je momentálně skládka větví. Bude to vlastně jeden dům se čtyřmi nádržemi uvnitř. Je to běžná 

moderní technologie, jejíž součástí je odvětrávání komínem. Samozřejmě se při špatných povětrnostních podmínkách může stát, že lidé čističku 

ucítí. Ale nemělo by to být nijak dramatické, ve vsi jsou i jiné zdroje zápachu a podstatně horší. Je to standardní čistička, jakou mají i v 

Mochově, Libiši nebo třeba v Nové Vsi. 

 

Jak vypadá plán na novou výstavbu domů u lesa směrem na Kostelec? 

 

  Firma, která pozemky koupila, je využila pro úvěrový podvod. Banka na ně uvalila exekuci, momentálně jsou proto na katastru zablokované, a 

teď se čeká, až se vše vyřeší. Zdánlivě se tedy nic neděje, ale až pozemky koupí nějaká stavební společnost, dočkáme se nejspíš hektické 

výstavby. 

 

Obec už to nemůže nijak ovlivnit? 

 

  Můžeme to jen trochu korigovat, určíme si například, jak mají vypadat komunikace nebo veřejná zeleň, ale výstavbu už nemůžeme omezit. 

Územní plán se prostě změnil a teď jsou to stavební pozemky, takže obec do toho nemá právo zasahovat. Jediným řešením by byla plošná 

stavební uzávěra, ale v tak extrémní situaci zatím nejsme. Snad se nám povede přemluvit nového majitele pozemků, aby věnoval nějaké peníze 

na výstavbu silnice, která tam vede. Ve špičce u lesa a na pruhu za současnou výstavbou by mohlo vzniknout až 75 nových domů. To je opravdu 

hodně, budeme se s tím muset nějak poprat. 

 

 

 

Pokračování na druhé straně 



Pokračování  rozhovoru se starostou obce z předchozí strany 

 

 

Další výstavba běží na začátku Martinova hned při příjezdu od Brandýsa. Kolik tam vlastně bude domů? Vypadá to na celou ulici. 

 

  To je taky dost nešťastný případ. Bývalý majitel pozemku nás uprosil, abychom i tuto část změnili na stavební parcely, i když v původním 

územním plánu to tak nebylo. Tvrdil, že tam chce postavit jen jeden dům pro svou dceru. Obec i kraj mu poskytly výjimku a on to pak zneužil, 

pozemky obratem prodal developerům a teď tam bude stát deset nových domů. My bychom to rádi aspoň trochu zachránili. Budeme se snažit 

koupit pár metrů pozemku, abychom kolem zástavby vysázeli  stromy. Mně se to takhle nelíbí a myslím, že většině občanů taky ne.  

 

Jak vidíte budoucí vývoj obce? 

 

  Doufám, že ho budeme mít pod kontrolou a že budeme stíhat budovat potřebnou infrastrukturu. Bohužel v době, kdy se měnil  územní plán, 

jsme nedomysleli následky. Že jednou skokově přibude 300 nebo 400 obyvatel a nebudou stačit silnice, škola a školka. Teď máme alespoň 

podmínku, že nám developeři musí zaplatit 40 tisíc za každý nový dům, takže z toho máme aspoň nějaký příjem. U nových martinovských domů 

musí kromě toho vybudovat cestu, osvětlení, rozhlas a vše kolem. Dosud jsme byli příliš benevolentní. Až se bude dělat příští územní plán, 

zavedeme přísnější regulaci. Budeme požadovat větší pozemky a menší počet domů. Pak by už k podobným případům nemělo docházet. 

 

Poslední věc: za JZD je od silnice vidět dlouhý zatravněný pruh v poli. Co to je? 

 

  To je biokoridor, který má rozdělit obrovská pole. Je to vlastně větrolam. Pozemky všude kolem jsou ohroženy erozí. Biokoridor zůstane pět let 

oplocený, a když keře zesílí, plot sundáme a vznikne klasický remízek. Povede v něm cesta pro pěší. Rád bych tam omezil přístup koní, protože 

ti by ji zničili. 

 

            Jana Dresselová 

 

///////////////////////////////////////////////////////////////////////////////////////////////////////////////////// 

JARO 1945 

 Bylo krásné časné jaro a lidem na celém světě se po porážce nacistického Německa a jeho spojenců a následovníků naprosto změnil 

celý život. Byli tu především odvedenci a dobrovolníci, kteří se po porážce nepřítele těšili na návrat domů a ke svým blízkým. Samozřejmě, že 

byly statisíce těch, na které nikdo z blízkých nečekal a i jejich domovy byly v troskách, protože se staly obětmi války a naprostého šílenství. 

Bohužel to asi patří ke genové výbavě více či méně všech lidí na naší planetě, protože války, vraždění a vyhlazování etnických menšin se dějí po 

celé naší  zemi téměř bez přestávky. Ať je důvodem náboženství, ideologie, či touha po bohatství a moci, tak se vždy jedná o menší část 

populace, která strhne na svou stranu i lidi, kteří se chtějí vést s hlavním "proudem" politiky v oblasti a nestojí o problémy, popřípadě mají strach 

o život a zdraví své rodiny!  

 V tomto roce slavíme 70. výročí od ukončení druhého celosvětového válečného konfliktu, který si vyžádal miliony lidských životů ve 

jménu svobody a práva na život. Doufejme, že ještě dlouho se nic takového nestane! Uctěme proto prosím památku padlých, kteří položili svůj 

život za to, aby další generace mohly žít v relativní svobodě, ale hlavně aby lidé  měli právo na život, což nacistická ideologie určitým skupinám 

lidstva odpírala a považovala je za méněcenné, a to je jedno z největších pomýlení lidské bytosti si myslet, že je něco více, než ten druhý!!! 

Bohužel se s tímto setkáváme neustále, ale poděkujme těmito oslavami našim padlým za to, že se toto děje v našich zemích pouze v rovině 

společenské a ne na úrovni života či smrti, jako se to děje v desítkách zemí po celé naší planetě . 

 Děkujeme, čest vaší památce.                                                                                                                         Petr Mašek, starosta obce 

Červená sukýnka 

 O posledních Májích r. 2014 jsem na návsi na malé tanečnici poznala svou téměř sedmdesátiletou červenou sukýnku a sametové 

bolerko se srdíčky. Připomněly mi konec války a slávu, s jakou jsme ho přivítali. 

 Tatínek někde sehnal kus pevné červené látky z padáku, proto asi sukýnka přežila 70 let, maminka použila kousíček do rohů na 

sametové bolerko. Celý kroj ušila rychle do rána na 9. května 1945, když se do našeho krytu ve sklepě v Kobylisích dostala zpráva, že ten hukot 

v dálce jsou ruské tanky. Maminka mě oblékla do kroje, který ještě leckde potřeboval „přejet na mašině“, do ruky mi dala malý český praporek a 

běžely jsme s ostatními ke hlavní silnici. 

 Ještě se  na ní uklízely barikády, kamenné kostky byly vytrhané a  němečtí vojáci s bílou páskou na rukávě odklízeli hromady pod 

kontrolou barikádníků, aby byla uvolněna cesta pro osvobozující tanky. 

 V těchto hodinách jsem musela mnoho pochopit. Ve školní brašně jsem totiž měla např. čítanku s články jako „O dobrém srdci 

německého vojáka“ a rodiče, kteří dobře věděli, proč své upovídané holce neprozrazují, koho to kolem nás vozí auta na kobyliskou střelnici, 

mohli najednou otevřeně mluvit. A tak ta devítiletá holka musela rychle vstřebat květnové události roku 1945 a pak ty další, které už prožívala 

bez příkras tajemství. 

 Sukýnce z padákového hedvábí přeji, aby se dál červenala jen při radostných událostech, třeba při 70. výročí konce 2. světové války. 

                                                                        

                                                                                                                                                                                        Alena Štemberová 

 



 

Soptíci v Zárybech = závody = body do celoroční hry Plamen. 

 Již druhým rokem se schází mladí Soptíci ze Záryb, aby se postupně učili znalostem v hasičském sportu.( viz foto). Vše 

si zaznamenávají do své oddílové kroniky, v které mají také záznamy od pořadatelů jednotlivých závodů – viz ukázka foto. 

V současnosti má náš oddíl již 19 členů a výsledky malých hasičů jsou stále lepší a lepší. 

 V této sezóně jsme se již zúčastnili soutěže v uzlování v Nelahozevsi. Zde jsme byli poprvé a byla to pro nás nová 

zkušenost a také inspirace k přípravě pro další roky. 11.4. v Chlumíně se závodilo v jednotlivcích na 60m překážek, tak jako 

v minulém roce. Zde závodí každý jedinec sám za sebe a naši závodníci si nevedli vůbec špatně. Tak jako v minulém roce jsme i 

letos přivezli medaili ve skupině přípravky. Jediný účastník této skupiny byl Matyáš Roček a získal medaili za 3.místo viz foto. 

Uspět na soutěžích opravdu není vůbec jednoduché, neboť na okrese v současnosti již soutěží z 20 SDH, což je zhruba kolem 350 

dětí, a to jak sami uznáte je již dost vysoké číslo. I přesto se naši mladí hasiči umístili na velice pěkných místech a patří jim dík za 

velmi dobrou reprezentaci naší obce i SDH a také pochvala za kázeň na závodech, kde žádný z nich neporušoval předem 

domluvená pravidla. Umístění si můžete prohlédnout ve vývěsce SDH Záryby, která je hned vedle místní hasičárny. Zde také 

pravidelně ukazujeme výtvarné práce malých hasičů s požární tématikou a můžete se zde informovat o budoucích závodech. 

V nejbližší době nás čekají závody štafet na Mělníku, potom závody dvojic a také se letos nově zúčastníme závodů v požárním 

útoku. 

 Naše malé Soptíky můžete vidět i na domácích závodech pro dospělé hasiče, které se uskuteční v sobotu 6.6.2015 od 

9.00hod. na místním fotbalovém hřišti. Tímto všechny za SDH Záryby na soutěž o pohár starosty obce srdečně zveme a budeme 

se těšit na vaši podporu našich družstev. Zároveň bychom vás rádi pozvali i na další akci místního SDH, kterou je Hasičská 

zábava pořádaná o týden později 13.6.2015 od 20.00hod v místní sokolovně. Před prázdninami můžete místní hasiče vidět ještě na 

dalších dvou akcích pro veřejnost, a to 30.4. při pořádání čarodějnic a dále také 20.6. na dětském dnu, obě dvě akce se budou 

konat na místním hřišti. Bližší informace o jednotlivých akcích budou na plakátech a také budou vyhlášeny místním rozhlasem. 

Těšíme se na vaši účast. 

S pozdravem ohni zmar za SDH Záryby vedoucí mladých hasičů. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



TJ SOKOL ZÁRYBY o.s. INFORMUJE 

Cvičební sezona je v plném proudu. Některá cvičení však zaznamenávají pokles návštěvnosti, pravděpodobně z důvodu 

hezkého počasí. 

 Například cvičení rodičů s dětmi pod vedením paní Novákové, které probíhalo pravidelně ve čtvrtek dopoledne, bylo již 

pro pravidelnou neúčast zrušeno.  

                Cvičení rodičů s dětmi, které probíhá pravidelně každou středu od 16:45, má také změny. Cvičitelka Pavlína Kuchařová 

z pracovních důvodů ukončila vedení těchto hodin. Po Pavlíně Kuchařové cvičení do konce školního roku převzala Jana 

Dresselová se Simonou Hrabánkovou. Nicméně mám informace, že i na těchto cvičeních  ubývá cvičenců. Pavlíně Kuchařové  za 

její pomoc tímto velice děkujeme. 

Sháníme cvičitele na cvičení starších žáků a cvičení rodičů s dětmi.  PROSÍME dobrovolníky, kteří by se těchto cvičení 

od října ujali, nechť mne kontaktují na čísle 777 225 278. 

Blíží se datum 30.4., den pálení čarodějnic.  Jedná se o velmi starý a dodnes živý lidový zvyk a zvláštní svátek. Tuto noc 

se lidé scházejí u zapálených ohňů a slaví příchod  jara. Na některých  místech se  staví májka. Noc z 30. dubna  na 1. května byla 

pokládána za magickou. Svátek se původně pravděpodobně slavil o úplňku, jenž  byl nejblíže dnu, nacházejícímu  se přesně mezi 

jarní rovnodenností  a letním  slunovratem. Lidé věřili, že tuto noc se čarodějnice slétají  na čarodějnický sabat, a skutečně je tato 

noc jedním z největších  pohanských svátků. Lidé také věřili například v otevírání různých jeskyní a podzemních slují, ve kterých 

jsou  ukryty poklady. Hlavním  smyslem tohoto starého  lidového zvyku byla pravděpodobně oslava plodnosti.  Na ochranu  před 

čarodějnicemi  (původně   před zlými   duchy a démony   obecně,  čarodějnice jsou  až  výsledkem  inkvizičních   procesů)  se  na 

vyvýšených   místech   zapalovaly ohně.   Postupem   času se z těchto   ohňů stávalo „pálení čarodějnic“. Zapalovala   se   smolná 

košťata a vyhazovala se do výšky. Popel z těchto ohňů  měl mít zvláštní moc pro zvýšení  úrody. Někdy  se rozhrnutým  popelem 

vodil dobytek k zajištění plodnosti, jindy se přes oheň skákalo kvůli zajištění mládí a plodnosti. 

 (zdroj informace: http://cs.wikipedia.org/wiki/Pálení_čarodějnic .) 

                                                                                                                         
         Tomáš Mach, předseda TJ Sokol Záryby o.s. 

 

oooooooooooooooooooooooooooooooooooooooooooooooooooooooooooooooooooooooooooooooooooooooooooooooooooooooooo 

 

Rozpis odjezdů autobusů na mistrovská utkání ,,A“ mužstva fotbalového oddílu. 

Sobota 25. dubna, Mělník, odjezd autobusu v 15,15 hod. 

Neděle 10. května, Lužec, odjezd autobusu v 14,45 hod. 

Neděle 24. května, Řepín, odjezd autobusu v 14,45 hod. 

Sobota 6. června, Pěčice, odjezd autobusu v 14.45 hod. 

Všechny odjezdy budou od místního fotbalového hřiště. 

                                                                                                                                                                                          Ing. Jiří Kutílek 

http://cs.wikipedia.org/wiki/Zvyk
http://cs.wikipedia.org/wiki/Ohe%C5%88
http://cs.wikipedia.org/wiki/Jaro
http://cs.wikipedia.org/wiki/M%C3%A1je
http://cs.wikipedia.org/wiki/30._duben
http://cs.wikipedia.org/wiki/1._kv%C4%9Bten
http://cs.wikipedia.org/wiki/Magie
http://cs.wikipedia.org/wiki/%C4%8Carod%C4%9Bjnice
http://cs.wikipedia.org/wiki/Jeskyn%C4%9B
http://cs.wikipedia.org/wiki/%C4%8Carod%C4%9Bjnick%C3%A9_procesy
http://cs.wikipedia.org/wiki/Pálení_čarodějnic


 

 

 

 

 

ŽIVOTNÍ   JUBILEA    

     

      V měsíci dubnu a květnu oslavili a oslaví své významné životní jubileum                                  

 

60 roků                                                           12.5. Pavel Kůla 

70 roků                                                             8.5. Jiří Roček          

75 roků                                                            23.5.Jana Čížková   

82 roků                                                            30.4. Marie Zlochová  

84 roků                                                            22.4. Marie Burešová  

Všem oslavencům  přejeme hodně zdraví a mnoho osobní pohody. 

  

==========================================================================

ÚMRTÍ      

 

 

 

   
   Kdyby se při odchodu ze života počítaly zásluhy, žila by ještě dlouhá léta. Byla totiž obětavou ochránkyní přírody, zejména 

ježků. Skutečnost je jiná, umíráme bez pořadníku. Paní Zdenka Dvorská zemřela 26.2.2015 v 80ti letech. Přírodní zákon byl 

naplněn. Čest její památce. 

     

     

 

    Dne 4.3.2015 zemřela paní Miloslava Zuckersteinová. Bylo jí 90 let. Odešla žena, jejíž zahrádka bývala od 50. let 

minulého století ozdobou obce a známá svými skalničkami i za jejími hranicemi. Spolu s manželem pečovala nejen o 

rostlinky, ale také o včeličky. Až pokročilý věk uzavřel tuto její bohulibou činnost. 

     Až se jednou bude rozhodovat o názvu uličky, ve které Zuckersteinovi žili, bude jejich jméno patřit mezi žhavé návrhy. Už 

nyní se totiž používá. 

 

 

 
     Za svůj 74letý život okusila, jak se žije v Rumunsku, jak v podhůří Josefova Dolu a nakonec s chutí pečovala o svůj 

poslední domov v Martinově. Paní Helena Krejčíková odešla od všeho, co měla ráda, 18.3.2015. Zůstane ve vzpomínkách 

svých blízkých. 
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